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Vakcinacija teče po planu - zašto raste broj zaraženih 

Imamo ozbiljno epidemijsko pogoršanje situacije, veliki priliv pacijenata sa ozbiljnom kliničkom slikom, a 

među njima ima sve više mladih, navode gosti "Upitnika". Ističu da su ležernost i neodgovornost uzrok 

visokog broja obolelih. 

Doktor Milanko Šekler, virusolog i mikrobiolog navodi za RTS da ćemo ako se nastavi sa ovakvim 

tempom za nekoliko dana imati dupliran broj obolelih. 

"Nisam očekivao porast obolelih, očekivao sam pad. Ako se nastavi povećanje ovim tempom, može se 

desiti da se za osam dana duplira broj obolelih", objašnjava Šekler.   

Ističe da sprovođenje mera mora biti principejlno i kontinuirano, da ljudi moraju da se štite iako su 

vakcinisani i da to nije razlog za opuštanje. 

Objašnjava da sve vakcine koje se koriste u Srbiji štite od teških oblika bolesti i novijih sojeva 

koronavirusa, ali sa, kako kaže manjom efikasnošću. 

Navodi da kineska vakcina ima veću toleranciju na mutirane viruse, ali da sporije pravi imunitet. 

Objašnjava da građani koji su primili vakcinu ne treba da prerano mere nivo antitela posle vakcinacije. 

Gojković: Povećan broj obolelih sa teškom kliničkom slikom 

Prof. dr Zoran Gojković, član Kriznog štaba navodi za RTS da imamo konstantno povećanje  broja 

obolelih od koronavirusa, ali i povećan broj obolelih sa teškom kliničkom slikom. 



 
 

"Situacija je zabrinjavajuća, mi imamo sada već konstantno povećanje broja obolelih na sistem koji je 

prenapregnut već deset meseci. Mi još uvek nismo izašli iz trećeg talasa. Naši kapaciteti zdravstvenih 

ustanova su i dalje izuzetno opterećeni", objašnjava Gojković. 

Gojković: Razmatra se ponovno zatvaranje škola 

Prof. dr Zoran Gojković, član Kriznog štaba navodi za RTS da da se razmatra ponovno zatvaranje škola. 

"To je jedna od opcija o kojoj ćemo sutra razgovarati na sednici republičkog Kriznog štaba. U ovom 

trenutku imamo određeni broj školskih ustanova gde imamo slobodnu cirkulaciju virusa", rekao je gost 

Upitnika. 

Ističe da imamo sve veći broj mladih ljudi koji su zaraženi koronavirusom. 

"Oni vuku infekciju i prenose je u kuće i to je ono što nas čeka u sledećem vremenskom periodu", navodi 

Gojković.  

Ističe da su ležernost i neodgovornost pojedinaca uzrok visokog broja obolelih. 

"Iz jednog događaja imamo ozbiljan broj obolelih koji infekciju šire na sve strane. To je ono što nije 

dobro, to je ono što nas kao jedan mač čeka u sledećm vremenskom periodu", ocenjuje Gojković. 

Povodom masovnih komemorativnih skupova od petka, posle smrti muzičara Đorđa Balaševića, Gojković 

je rekao da "ne možete represivno da delujete na ljude koji imaju potrebu, želju ili motiv da iskažu svoje 

emocije". 

"Nije stvar izmakla kontroli, ali ljudi su satkani od emocija, i veoma je teško da ih u ovakvoj situaciji 

potisnu u drugi plan", objasnio je Gojković. 

Govoreći o vakcini navodi da vakcinacija teče po planu i da je do danas u Srbiji vakcinisano 1.300.000 

ljudi.  

Kako kaže, gost Upitnika, sve četiri vakcine su apsolutno bezbedne i efikasne.  

"Vakcine služe da ne biste umrli od kovida 19. Vakcinisani mogu da obole i da imaju lakšu kliničku sliku i 

da šire virus, ali vakcinisani i dalje nose maske", apeluje Gojković. 

Govoreći o posetama gerentološkim centrima navodi da vakcinisani mogu pod određenim merama da 

primaju posete. 

Ašanin: Ozbiljno epidemijsko pogoršanje situacije 

Prof. dr Milika Ašanin, v.d. direktor Kliničkog centra Srbije naveo je gostujući u Upitniku da imamo 

ozbiljno epidemijsko pogoršanje situacije u odnosu na prethodni period. 

"U našoj prijemno trijažnoj ambulanti infektivne klinike je značajno skočio broj pregleda - u toku 24 časa 

mi imamo i do 250 pregledanih pacijenata. Iz takvo velikog broja pregledanih pacijenata ide i veći broj 



 
 

pacijenata koji se prime na hospitalizaciju. Mi smo u danu za nama u kovid bolnicu 'Batajnica' primili 58 

pacijenata. U ovom momentu imamo 468 pacijenata, od čega 58 u jedinici intezivnog lečenja, od kojih je 

35 intubirano", objašnjava Ašanin. 

Navodi da je oko 650 zdravstvenih radnika iz KCS-a povučeno u kovid bolnicu u Batajnici. 

Vesić: Nove restrikcije ne garantuju manje zaraženih 

Zamenik gradonačelnika Beograda Goarn Vesić smatra da nove restrikcije ne garantuju da će biti manje 

zaraženih koronavirusom. Ističe da će na sednici Kriznog štaba glasati protiv dodatnog skraćivanja 

radnog vremena, ako bude bilo takvog predloga. Navodi da neko mora da objasni "kako je moguće da se 

ljudi ne zaraze do 18 sati, a od 18 sati ili kasnije postoji mogućnost da se zaraze". 

Napominje da epidemija ne predstavlja samo zdravstvenu, već i ekonomsku krizu. Prema njegovim 

rečima, ako bi se radno vreme skratilo do 18 sati, znači da bi u sektoru usluga u kome u Beogradu radi 

40.000 ljudi, između 10 i 15 hiljada radnika ostalo bez posla. 

Vesić je istakao da Srbija ima dovoljno vakcina zahvaljujući predsedniku Aleksandru Vučiću, te podsetio 

da građani imaju mogućnost da biraju između četiri vakcine.  

Prema njegovim rečima, korona žurke se ne organizuju samo u Beogradu, već u gradovima širom sveta.  

Ističe da ako bi se dodatno skratilo radno vreme "bilo bi više ljudi koji bi odlazili u restorane i kafiće u 

kraćem vremenskom periodu, a to bi bio maltene otvoren poziv da se organzuju privatne žurke", što je, 

smatra, mnogo teže kontrolisati. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Tiodorović za RTS: Razmotrićemo situaciju, dve opcije za pooštravanje mera 

Epidemiolog Branislav Tiodorović kaže za RTS da je epidemijska situacija u celoj zemlji nepovoljna, a u 

pojedinim gradovima i vanredna. Ističe da postoje dve opcije kada je reč o pooštravanju mera. 

Branislav Tiodorović je, govoreći za Dnevnik RTS-a uoči početka sednice Kriznog štaba, rekao da je 

epidemijska situacija vanredna u Beogradu, Novom Sadu, Arilju, Kraljevu. 

Vrlo je jasno, ističe, da opet imamo situaciju koja podseća na neke prtethodne dve kada smo posle 

mirnih perioda imali tendenciju rasta broj obolelih i pozitivnih. 

Kaže da će Krizni štab morati da razgovara o pooštravanju mera, za šta postoje dve opcije. 

Prva je, navodi epidemiolog, da se donesu mere koje se odnose na celu državu jer se ove i sledeće 

nedelje očekuje porast broja zaraženih. 

Druga je da se u pojedinim lokalnim samoupravama donesu posebne mere i postavi pitanje odnosa 

lokalne samouprave prema ovoj situaciji, dodaje Tiodorović. 

U svakom slučaju, napominje, biće neophodna dodatna kontrola poštovanja mera. 

"Mi smo u produženom trećem talasu"  

Član Kriznog štaba dodaje da će se analizirati da li tokom vikenda dolazi do širenja zaraze. 



 
 

"Možda u tom delu ozbiljnije skraćenje radnog vremena, a tokom radne nedelje je pitanje da li se postiže 

efekat, da li se iz kafića i restorana ide negde", dodaje epidemiolog. 

Tiodorović dodaje da nismo pred četvrtim talasom, već u produženom trećem talasu, koji se, kaže, 

odvijao i posle Nove godine i Božića. 

Najvažnije je, napominje, da se ponovo apeluje na pojedinačnu ali i kolektivnu odgovornost.  

Kovid bolnice u Batajnici i Kruševcu su pod pritiskom, a Tiodorović dodaje da se to prenosi i na kliničke 

centre i bolnice. 

Kada je reč o potpunom prelasku na onlajn nastavu, član Kirznog štaba kaže da će o tome biti preciznije 

rečeno kada se postigne potpuni uvid u stanje u srednjim školama i višim razredima osnovnih škola. 

Govoreći o vakcinaciji, Tiodorović navodi da Srbija ima izuzetan položaj u Evropi i svetu, što treba da se 

održi. 

"Ako bismo uspeli za mesec do dva da obuhvatimo što veći broj vakcinisanih, i uz prirodan imunitet, 

možda da dođemo na kolektivni imunitet u 60-70 odsto, to bi nas dovelo da do kraja proleća uđemo i 

mirniji period i tokom leta da razmišljamo o drugim stvarima", navodi član Kriznog štaba. 

 

 

Završeno zasedanje Kriznog štaba, dr Kon: "U petak ćemo doneti odluku kakve će MERE VAŽITI ZA 

VIKEND" 

- Epidemiološka se dalje pogoršava, potrebno je maksimalno pojačati kontorolu srpovođenja mera, kao i 

nadzor nad oboljevanjem u školama - rekao je nakon današnje sednice Kriznog štaba dr Predrag Kon, 

epidemiolog i član tog vladinog tela. 



 
 

On je rekao da će Krizni štab zasedati ponovo u petak, i da će tada biti donete odluke kakve će mere 

važiti za vikend. 

Krizni štab, tako, danas nije doneo nikave nove mere, već je ta odluka odložena za patak. 

Kako je rekao, kafane i kafići, kao i skijališta, označeni su kao mesta gde ima najviše zaražavanja. 

"Predložio sam zatvaranje na pet dana" 

Najefikasnija mera bi bila, rekao je, da se sve zatvorni na pet dana, ali, dodao je, to nije realno. 

- To jesam rekao na sednici, ali to uopšte nije uzeto u razmatranje - izjavio je dr Kon posle današnje 

sednice. 

Govoreći o pojačanom nadzoru u školama, on je rekao da situacija nije alarmanta, ali da moramo da 

budemo na oprzu, jer iskustva iz drugih zemalja pokazuju da je došlo do pojačanog zaražavanja. 

Članovi Kriznog štaba analizirali su na današnjoj sednici značajan porast broja obolelih od korona virusa 

koji se u Srbiji beleži prethodnih nekoliko dana. Juče je u našoj zemlji zabeležen novi skok, te smo došli 

do čak 3.257 pozitivnih osoba za 24 časa. 

 

Master-plan predviđa manje domova zdravlja i filijala RFZO, ali ipak veći izbor gde da se lečimo 

Master-plan - nacrt plana za optimizaciju mreže zdravstvene zaštite o kome se do juče diskutovalo, 

predviđa ozbiljne promene u zdravstvenom sistemu Srbije, pa tako bi Beograd u narednih 15 godina 

trebalo da dobije 5 urgentnih centara, u čitavoj Srbiji manji domovi zdravlja bili bi pripojeni jednom 

većem, a on bi dobio novo ime, pojedini gradovi bi dobili službe hitne pomoći, transfuziološke službe, a 

pacijenti bi pomoć mogli da potraže i u ustanovama van svog okruga. 



 
 

Master-plan, čiju je izradu sprovelo Ministarstvo zdravlja, predviđa organizaciju zdravstvenog sistema 

kroz šest regiona, uz planiranje kapaciteta u skladu sa brojem stanovnika, njihovim zdravstvenim 

potrebama i mogućnostima ustanova da pruže kvalitetnu zdravstvenu zaštitu. 

Tako će zdravstveni centar u Prokuplju postati Toplički zdravstveni centar, bolnica za specijalne 

cerebrovaskularne boleti "Sveti Sava" i Institut za reumatologiju bi bili pripojeni Univerzitetskom 

kliničkom centru Srbije, odnosno, kako se do skoro zvao Klinički centar Srbije. Institutu za javno zdravlje 

Srbije "Dr Milan Jovanović – Batut" pripojio bi se Zavod za biocide i medicinsku ekologiju. 

Predlaže se i nova organizaciona struktura RFZO sa 6 regionalnih kancelarija - po jedna u svakom 

regionu. To će dovesti do toga da pacijenti mogu da se leče u bilo kojoj ustanovi, nebitno da li je ona u 

njihovom okrugu. Važno da je u regionu. 

Ovim planom predviđeno je spajanje domova zdravlja na nivou okruga, odnosno, pripajaju se najvećem 

domu zdravlja u okrugu koji menja svoje ime. Na primer, u Severnobačkom okrugu su tri doma zdravlja - 

Dom zdravlja Mali Iđoš, Dom zdravlja Bačka Topola i Dom zdravlja Subotica tako da se prva dva pripajaju 

trećem koji menja ime u Severnobački domovi zdravlja, a pojedinačni domovi zdravlja u njegovom 

sastavu se nazivaju svojim dosadašnjim imenom, npr. Severnobački domovi zdravlja dom zdravlja Bačka 

Topola, objašnjava se u master-planu. 

Biće spajanja i zdravstvenih centara, pa će se manji na nivou okruga pripajati većem koji menja ime 

prema okrugu u kom se nalazi (Pirotski, Moravički...) 

Beograd će pretrpeti najveće promene 

U Beogradu će se Gradski zavod za plućne bolesti i tuberkulozu spojiti sa Kliničko-bolničkim centrom 

"Zvezdara", sa kojim se spaja i Gradski zavod za kožne i venerične bolesti. Specijalna bolnica za 

cerebrovaskularne bolesti "Sveti Sava", kao specifična ustanova koja pruža tercijarnu zdravstvenu 

zaštitu, spaja se sa Univerzitetskim kliničkim centrom Srbije i postaje nacionalni referentni centar za 

cerebrovaskularne bolesti. 

Zbrinjavanje hitnih stanja biće moguće u 4 KBC-a koji rade 24 sata sedam dana u nedelji zahvaljujući 

povezivanju Urgentnog centra UKC sa službama za zbrinjavanje i prijem hitnih stanja u 4 bolnice u 

Beogradu. 

Institut za transfuziju krvi Srbije treba da osnuje organizacionu jedinicu u КBC Zemun, s obzirom na to da 

se u okviru Službe za transfuziju krvi u toj ustanovi obavlja delatnost transfuziologije. Time će Institut 

rešiti problem manjka kadra. 

Planom je predviđeno da i Subotica dobije svoju službu za transfuziologiju, a Užice i Novi Pazar službu za 

hitnu pomoć. 

Bilo je predviđeno i ukidanje studentskih poliklinika, odnosno, njihovo pripajanje domovima zdravlja, ali 

se od toga odustalo. 



 
 

Ovo su samo neke od planiranih izmena u zdravstvenom sistemu Srbije u narednih 15 godina, a više o 

ovome je objavljeno na sajtu Optimizacija zdravstvenih ustanova u Srbiji. 

 

 

Ivanuša: Povećanje broja zaraženih posledica umora i opuštanja 

BEOGRAD - Direktor Kancelarije SZO u Srbiji Marijan Ivanuša izjavio je da je epidemiološka situacija 

pogoršana u Izraelu i Srbiji, zemljama u kojima se imunizacija sprovodi brzo, odnosno vodećim po 

vakcinaciji, možda zbog umora i opuštanja građana. 

"Možda je to zato što smo svi umorni od epidemije i mera, a i ostao je veliki broj ljudi koji su osetljivi na 

virus, i ako se opustimo virus jako brzo ponovo bukne. Kad stigne vakcina to nije kraj, nego početak 

kraja, a drugo i kad primite vakcinu niste odmah zaštićeni, već tek nakon druge doze treba neko vreme 

da se stvori imuni odgovor", upozorio je Ivanuša gostujući u programu TV K1. 

SZO, ukazao je, procenjuje da će do kraja ove i početka naredne godine relativno veliki broj ljudi na svetu 

biti vakcinisan čime će se sprečiti ozbiljan tok bolesti i veliki broj obolelih. 

"To je optimističko očekivanje na osnovu broja vakcina koje imamo na raspolaganju, zato nemojmo 

očekivati kraj pandemije ove godine. Imaćemo i naredne godine neka žarišta tamo gde neće biti 

zaštićenih vakcinom. Poruka je da postoji jako svetlo na kraju tunela ali taj kraj još nije stigao", rekao je 

Ivanuša. 



 
 

 

 

Direktorka kovid bolnice u Batajnici: Ponoviće se decembar, zatvoriti sve što se može 

Sa 366 zaraženih na 100.000 stanovnika (u ponedeljak), posmatrano u dvonedeljnom periodu, Srbija je 

jedna od država sa najnepovoljnijom epidemiološkom slikom u regionu. 

Teže je jedino u Sloveniji, koja beleži 620 zaraženih na 100.000, odnosno Crnoj Gori (1.167), dok je 

situacija povoljnija u Hrvatskoj (128), Makedoniji (210), BIH (118), Mađarskoj (205), Rumuniji (171), 

Bugarskoj (157). 

Pomenute zemlje, i pored toga što beleže manji broj inficiranih od početka februara, imaju uglavnom 

strože mere nego Srbija. Tako je policijski čas na snazi i dalje u Mađarskoj (od 20 do 5), i Rumuniji (od 23 

do 5). Restorani i kafići zatvoreni su u Hrvatskoj, Bugarskoj i Mađarskoj, dok u Rumuniji mogu 

nesmetano da rade samo u mestima koja ne beleže visoke brojeve zaraženih. 

Takođe, u Mađarskoj učenici srednjih škola kao i studenti pohađaju onlajn nastavu, dok u Rumuniji 

organizacija nastave zavisi od epidemiološke situacije u pojedinačnim regionima. Dobar deo obrazovnog 

procesa i u Bugarskoj se odvija putem učenja na daljinu. 

U Srbiji se zasad jedino moglo nedvosmisleno čuti da dodatnog popuštanja mera neće biti, a da li će 

mere biti pooštrene još uvek je nejasno. 

Epidemiolog Predrag Kon, član Kriznog štaba, kazao je da medicinski deo tog tela danima unazad traži 

sednicu, koja bi trebalo da bude održana danas. Govoreći za RTS on je kazao i da će tema biti skraćenje 

radnog vremena za ugostitelje, kao i prelazak pojedinih škola na onlajn nastavu.“Policijski čas je prošla 

tema i neće biti na dnevnom redu sednice“, dodao je još Kon. 



 
 

Prethodnih dana Srbija svakodnevno beleži porast obolelih a posebno zabrinjava podatak da je među 

testiranima svaki četvrti zaražen, a da nailazi četvrti talas svedoči i to da se broj novozaraženih na 

dnevnom nivou udvostručio za desetak dana, pa sada prelazi 3,200. 

Takođe lekari upozoravaju da se bolnice ponovo pune, i da je sve veći broj pregleda u kovid 

ambulantama. 

Direktorka kovid bolnice u Batajnici doktorka Tatjana Adžić Vukićević kaže za Danas da izgleda da će nam 

se ponoviti decembar, kada je u jednom trenutku u Srbiji bilo i 8.000 zaraženih dnevno dok je u 

bolnicama bilo smešteno skoro 10.000 ljudi. 

– Ja nisam član Kriznog štaba, ja sam lekar iz crvene zove od početka. I prema onome što vidim izgleda 

da će nam se ponoviti decembar. Kada je pušteno da sve ostane otvoreno, da rade skijališta, sada je 

gotovo, kaže Adžić Vukićević. 

Upitana šta bi trebalo sada uraditi, sagovornica Danasa kaže „da se zatvori sve što može da se zatvori“. 

– Sad je bespredmetno razmišljati o privredi, ljude neće imati ko da leči, upozorava Adžić Vukućević. 

Ona je prethodno za RTS kazala da se bolnica u Batajnici ubrzano puni te da je u ponedeljak primljeno 60 

pacijenata što je najveći broj do sada. Ukazala je i da je najveći broj pacijenta između 40 i 50 godina, kao 

da je otprilike isti broj muškaraca i žena koji su hospitalizovani. 

Ona je objasnila i da može da se otvori i drugi deo bolnice sa oko 400 mesta, ali da je potrebno 

obezbediti i lekare i sestre kojih trenutno nema u Batajnici. Upitana koliko je zdravstvenih radnika 

potrebno za drugi deo bolnice, Adžić Vukićević kaže za Danas oko 150 lekara i 300 sestra. 

– Mi iz Kliničkog centra više nemamo nikoga da uzmemo, preostaju nam Zvezdara, Dragiša Mišović i 

Dedinje, a kad to iscrpimo onda ustanove u unutrašnjosti, dodaje direktorka kovid bolnice. 

Da se nezavisno od podataka koji se objavljuju i na terenu vidi ozbiljno pogoršanje potvrđuje i Anđela 

Gavrilović, članica Izvršnog odbora udruženja Ujedinjeni protiv kovida (UPK). I ona takođe kao poseban 

problem ističe manjak zdravstvenih radnika. 

– Od kolega iz kovid ambulanti i ATD saznajemo da je ponovo veliki broj prvih pregleda, a od poznanika i 

prijatelja da je još veći broj ljudi koji se leče u privatnim zdravstvenim ustanovama ili telefonskim putem 

savetujući se sa lekarima koje privatno poznaju, kaže Gavrilović. Ona napominje da je jasno da bolnice 

koje su trenutno u kovid sistemu neće biti dovoljne, ističući da je od početka nedostatak kadra bio veliki 

problem. 

– Podsećam da su UPK i Sindikat lekara i farmaceuta ne jednom predlagali, a potom i zahtevali da se 

nezaposleni zdravstveni radnici sa biroa napokon angažuju. Kako do toga nije došlo, imamo situaciju da 

se iz non-kovid bolnica osoblje povlači na rad u Batajnici, dok preostali radnici opet imaju povećan obim 

posla bez mogućnosti korišćenja odmora ni nakon godinu dana, ističe sagovornica Danasa. 

Ponovo se ne poklapaju brojevi 



 
 

Doktorka Anđela Gavrilović navodi da ne veruje da će „se ponoviti katastrofa iz decembra, ali nas 

sigurno čeka novi talas“. Ona dodaje da „zvanični brojevi opet ne odgovaraju slici sa terena, a broj 

preminulih se umanjuje i statistički neverovatno danima ostaje isti sa varijacijom od plus-minus jedan“. 

Gavrilović ističe I da bi bilo „apsolutno nerazumno razmišljati o bilo kakvom popuštanju“, te da se 

postojeće mere moraju „neselektivno sprovoditi bez zatvaranja očiju kada su u pitanju žurke, skijališta, 

okupljanja prilikom otvaranja tržnih centara, otkrivanja spomenika i slično, po čemu smo kao zemlja 

jedinstveni paradoks“. 

Upale pluća i posle prve doze 

Doktorka Tatjana Adžić Vukićević kaže i da se u bolnici u Batajnici trenutno leči petnaestak osoba koje su 

ispoljile simptome bolesti nakon primanja vakcine. 

„Njihova klinička slika nije ni na koji način različita od onih koji nisu primili vakcinu, radi se o 

pneumonijama. Jasno je da su ili došli u periodu inkubacije da prime vakcinu, ili su se zarazili neposredno 

nakon primanja. Ljudi se opuštaju, a moraju da znaju da oni koji su recimo primili Sinofarm stiču punu 

zaštitu 40 dana nakon druge doze“, upozorava Adžić Vukićević. 

 


